
    

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 
Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 
Mgr. Ivan Kabický, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, 
Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, prof. PhDr. Michal Miovský, Ph.D., Mgr. Ondřej 
Počarovský, PaedDr. Martina Richterová Těmínová, Mgr. Tomáš Řezník  

Omluveni doc. MUDr. PhDr. Kamil Kalina, CSc., MUDr. Hana Karbanová, Mgr. Jolana Polzová, 
MUDr. Běla Studničková, Mgr. Jindřich Vobořil 

Věc 
Zápis ze 9. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo dne 
12. 11. 2012 od 15 hodin v zasedací místnosti č. 135 v budově Nové radnice,  
Praha 1, Mariánské nám. 2. 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 3  Datum 14. 11. 2012 

 

  

Jednání zahájil v 15.10 předseda komise Mgr. I. Kabický, přítomno 7 členů, komise není schopna 
usnášet se. 

Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 
 
Program jednání: 
1. Schválení programu jednání 
2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 8. 10. 2012 
3. „Zdravé město Praha 2013“ 
4. Plán primární prevence rizikového chování kraje Praha - MŠMT 
5. Koncepce protidrogové politiky HMP  
6. Zprávy ze sekcí  
7. Aktuální informace 
 
V diskusi informovala dr. Richterová Těmínová o průběhu jednání na Ministerstvu zdravotnictví 
o novele zákona č. 379/2005 Sb., o opatřeních k ochraně před škodami působenými tabákovými 
výrobky, alkoholem a jinými návykovými látkami a o změně souvisejících zákonů. Oproti minulému 
období dochází k zásadní změně, návrh neobsahuje definici drogových služeb, neboť po účinnosti 
zákona č. 372/2011 Sb., o zdravotních službách, jsou definovány tímto zákonem jak druhy a formy 
zdravotní péče, tak standardy odborné způsobilosti, není proto podle ministerstva možné upravovat 
obdobné služby v jiném zákoně. 
 
Informace: Vzhledem k rozsahu změn v novele zákona č. 379/2005 Sb. bude tento zákon nahrazen 
novým. 

Novela standardů substituční léčby – Mgr. Majtnerová Kolářová se zeptala, zda dr. Řehák dodal slíbené 
podněty a návrh změn ke zvýšení funkčnosti substituční léčby. Mgr. Janyšková sdělila, že nedodal. 

Mgr. Janyšková informovala přítomné o postupu v plnění úkolu z minulého – projednat s radní pro 
oblast školství JUDr. Helenou Chudomelovou možnost šíření materiálu projektu VYNSPI do pražských 
škol. Informovala o výstupu z jednání s koordinátory – pro obecné použití ve školách identifikovali 
3 publikace, celý soubor je vhodný pro použití jen v poradnách.  

Komise bere na vědomí body jednání 1 a 2. 

V 15.25 se na jednání dostavil dr. Miovský, přítomno 8 členů. 
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Komise je schopna usnášet se. 

ad 3. „Zdravé město Praha 2013“ 

Náměstek Mgr. Kabický informoval o přípravě rozpočtu města na rok 2013. Pro kapitolu protidrogové 
politiky je alokováno 38 mil. Kč. Možná úprava rozpočtu je pouze v souvislosti s prodejem majetku – 
bytů. Rozpočtový pokles provozních výdajů města za poslední roky činí 16 %. Rozvojové peníze odboru 
jsou alokovány na transformaci nemocnic 

Mgr. Janyšková informovala členy komise, že tisk k vyhlášení v srpnu schváleného dotačního řízení je 
v připomínkovém řízení MHMP. Předpokládaný termín pro předložení Radě HMP k projednání je úterý 
20. 11. 2012. Termín pro přijímání žádostí bude do 20. 12. 2012. 

Komise bude informována okamžitě po schválení materiálu Radou HMP. 

ad 4. Plán primární prevence rizikového chování kraje Praha - MŠMT 

O zpracování plánu podle osnovy určené Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy, který je 
potřeba ministerstvu předat do 15. 11. 2012 informovala Mgr. Janyšková. S PCPP domluvila distribuci 
dotazníku a SWOT analýzu. Dále PCPP zpracovalo seznam PP zařízení a přehled kontaktů přesně podle 
osnovy MŠMT. Zpracovaný plán, který je podmínkou čerpání dotací, odevzdala Mgr. Janyšková 
vedoucí odd. prevence dne 5. 11. 2012, ta požadovala textové úpravy – mimo jiné i ve SWOT analýze. 

Ing. Kačaba rozhodně odmítá dodatečné úpravy ve SWOT analýze, na jejímž zpracování se podílel. 
Zpracovanou analýzu nelze již měnit na odboru. 

Komise bere informaci na vědomí. 

ad 5. Koncepce protidrogové politiky HMP 

Mgr. Majtnerová Kolářová informovala, že koncepce HR a léčby bude rozeslána k připomínkování, 
domnívá se, že problematiku primární prevence by mohlo zpracovat PCPP. 

Mgr. Janyšková informovala, že Mgr. Polzová končí jako vedoucí PCPP, končí i v pracovním poměru. 
Pravděpodobným nástupcem je Mgr. Žufníček. Po definitivním jmenování nového vedoucího bude 
předložena Radě HMP změna ve složení PK RHMP. 

V 16.05 se na jednání dostavil dr. Douda, přítomno 9 členů. 

Ing. Kačaba zmínil, že z průzkumu ve školách vyplývá jako hlavní problém rizikového chování 
záškoláctví a šikana, závislosti tvoří cca 1 %. Potom je otázkou, zda primární prevence patří do 
problematiky protidrogové politiky. Dr. Miovský upozornil, že existují i jiné průzkumy s odlišnými 
výsledky – disproporce je dána tím, jaké problémy řeší přímo učitelé a jaké poradny. Ing. Kačaba 
navrhnul, aby komplexní program primární prevence zpracovalo oddělení prevence nebo jeho vedoucí. 

Mgr. Majtnerová Kolářová se domnívá, že do prevence z hlediska adiktologických služeb patří prevence 
závislostí, ostatní složky rizikového chování by měl řešit jiný koncepční materiál. Navrhuje oddělení 
protidrogové prevence od primární prevence rizikového chování. Náměstek Kabický zdůraznil, že pojetí 
koncepce je třeba promyslet v návaznosti na finanční prostředky.  

Problematika bude předložena na příštím jednání komise. 

ad 6. Zprávy ze sekcí 

Mgr. Majtnerová Kolářová upozornila na změnu ve vykazování klientů pro RVKPP. Nově je 
mechanismus výpočtu dotace pro služby postaven na ztotožněných klientech, Praha má momentálně 
v republice nejvyšší procento neidentifikovatelných klientů - 40 %. Podle nového mechanismu výpočtu 
dotace by mohla být znevýhodněna oproti jiným krajům, zatím se čeká na vyjádření RVKPP, jak bude 
s čísly procováno. Velká část klientů HR je „no code“.  
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Náměstek Mgr. Kabický upozornil na to, že v rámci zpracování problematiky bezdomovectví je SWOT 
analýza k záměru evidence klientů, tuto poskytne členům komise. Z hlediska směřování financí je nutné 
nemít anonymní klienty. 

Mgr. Počarovský v této souvislosti připomněl, že terénní služby jsou podfinancované, a proto postupně 
ztrácejí původní ideu motivovat klienty. Často se nyní daří jen prostá výměna.  

Mgr. Janyšková informovala o jednání sekce primární prevence, které se konala 18. 10. 2012. Materiály 
k primární prevenci rizikového chování, které na základě jednání zpracovalo PCPP, budou použity do 
připravované koncepce. 

ad 7. Aktuální informace 

Mgr. Janyšková informovala, že se nepodařilo prosadit financování analýzy Economic impacT v.o.s. 
a studie Lačhe Čhave, proto zbývá v rozpočtové kapitole nevyčerpáno 550 tisíc Kč. Zatím oslovila 
organizace, aby se přihlásily o příspěvek na certifikace, a zbylé prostředky navrhuje použít jako 
v předchozím roce na nákup materiálu pro služby HR. Materiál bude distribuován na základě 
průběžných zpráv, podle vykázaného počtu klientů. 

Usnesení: 

PK RHMP schvaluje použití zbývajících finančních prostředků pro rok 2012 na nákup zdravotnického 
materiálu, který následně organizace A.N.O., ASOCIACE NESTÁTNÍCH ORGANIZACÍ bude 
distribuovat poskytovatelům služeb HR poměrně podle vykázaných klientů v průběžných zprávách. 
Mgr. Janyšková vypracuje na základě návrhu A.N.O. na rozdělení materiálu tisk do RHMP ke schválení 
daru. 

Hlasování v 16.15 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

Náměstek Mgr. Kabický na základě přetrvávající situace v nedostatečné akceptaci potřeb drogové 
problematiky na MČ navrhuje zpracovávat čtvrtletní informace, které budou starostům MČ poskytovány 
včetně výstupu do médií. Vnímá, že MČ o problematice nevědí, a proto se domnívají, že se jich netýká. 
Starostové pak řeší jenom excesy. 

V 16.35 odešel náměstek Mgr. Kabický, přítomno 8 členů. 

Jednání dále řídila Mgr. Janyšková. 

Informace o odborných konferencích a seminářích: 

Datum: Název: Realizátor: 

21. 11. 2. ročník Meziškolní konference „Můžu Ti pomoct|“ Dialog Jessenius 

22. 11. 
VII. ročník Ceny adiktologie 
Regionální konference „Děti a dospívající v síti 
adiktologických služeb“ 

Klinika Adiktologie 

27. 11. Protidrogová politika a její financování  PS P ČR, A.N.O., MHMP 

3. a 4. 12. 
IX. ročník konference PPRCH (2012)  
„Prevence v pohybu“ Klinika Adiktologie; MHMP 

 

Jednání bylo ukončeno v 16.45 hod. 
 

Zapsala MUDr. Alena Weberová, 
tajemnice PK RHMP 
 
 
  ..............................................  
 Mgr. Ivan Kabický,  
 náměstek primátora, předseda PK RHMP 
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